

Recruitment of a project manager (design office) to carry out technical studies and monitor and control the rehabilitation and improvement work on public green spaces in Bobo Dioulasso

Correction to Quotidien No. 4250 - Thursday, October 16, 2025, page 41 regarding the notice stamp

Notice of interest

N°2025-009/ACOMOD-BURKINA/DG/DPM dated 10 October 2025 FINANCING N° IDA

Credit N°7413-BF Reference STEP

BF-PIU-PMDUVS-485290-CS-CQS

1. The Government of Burkina Faso has obtained funds (IDA Credit No. 7413-BF) from the International Development Association (IDA) to finance the Secondary Cities Mobility and Urban Development Project (PMDUVS) and intends to use part of these funds to make payments under the contract for which this call for expressions of interest is published

2. The consulting services ("Services") include technical studies and monitoring and control of the rehabilitation and improvement works of public green spaces in Bobo Dioulasso and will essentially consist of:

- (I) the production of a technical study file for a Summary Preliminary Design (APS);
- (II) the production of a technical study file for a detailed preliminary design (APD);
- (I) ensuring all field monitoring tasks and technical control of the execution of building works;
- (IV) geotechnical (conducting tests, etc.) and topographical controls of the buildings ;
- (V) social ;
- (VI) administrative and financial control (establishment of contradictory attachments, verification of statements, reports, etc.).

The overall timeframe for the Consultant's services is twelve (12) months, including four (4) months for the studies (firm phase) and eight (8) months for the monitoring and control (conditional phase), including two months spread over the one-year warranty period for the works.

The detailed terms of reference can be obtained at the address indicated below:

Secretariat of the Procurement Directorate (DPM) of ACOMOD-BURKINA, B.P. 632 Ouagadougou CMS 10 011, Tel: (+226) 25 40 79 07 Ouagadougou - Burkina Faso. Email: acomodb@gmail.com; Located at Avenue de l'Europe, Ouagadougou, 1st floor; Monday to Thursday from 7:30 a.m. to 12:30 p.m. and from 1 p.m. to 4 p.m. and Friday from 7:30 a.m. to 12:30 p.m. and from 1:30 p.m. to 4:30 p.m.

3. The Director General of the Delegated Consulting and Project Management Agency for Building and Urban Development (ACOMOD-BURKINA), acting as a Partner Agency on behalf of the Project Management Unit for Mobility and Urban Development of Secondary Cities (PMDUVS), invites eligible consulting firms ("Consultants") to express their interest in providing the services described above by providing relevant information indicating that they are qualified to perform the requested services (the nature of the candidate's activities and the number of years of experience, the candidate's qualifications in the field of services and in particular references concerning the execution of similar missions carried out, the candidate's technical and managerial organization, general qualifications and the number of permanent professional staff, and an up-to-date declaration of existence.

The technical evaluation and selection criteria are as follows:

Criteria	Notes
1. Nature of the candidate's activities in relation to the field of services : The candidate must demonstrate their qualifications in the fields of architectural and technical studies and construction control of the construction of building infrastructure, including the implementation of environmental and social measures, safety, health, and hygiene, through experience and technical approvals, and registration with professional orders (architecture and engineering).	05 points
2. Number of years of experience: - < 3 years (5 points) - Between 3 and 5 years (10 points) - > 5 years (15 points)	15 points
3. The candidate's qualifications in the field of similar services over the last five (5) years (2020-2024), supported by the provision of a copy of the cover and signature pages of contracts registered with the tax authorities and certificates of successful completion: Four (4) architectural and technical studies of building infrastructure (5 points per mission); Two (2) architectural and technical studies of green space development (5 points per mission); Four (04) building works monitoring and control missions (05 points per MISSION); Two (02) green space development works monitoring and control missions (05 points per mission). NB: Only references of an amount greater than or equal to thirty-five million (35,000,000) FCFA will be considered and no reference will be counted more than one (01) time in the missions described in points i to iv	60 points

4. Technical and managerial organization of the firm:		
Candidate's presentation score: 8 points Organizational chart: 7 points Position definition: 5 points		20 points
Total		100 points

4. A consultant will be selected in accordance with the "Qualification of Consultants (QC)" method in accordance with the World Bank's Procurement Regulations for Borrowers Requesting Investment Project Financing (IPF) of July 2016, updated in November 2017, August 2018, November 2020, September 2023, and February 2025.

5. Consultants may join forces to strengthen their capacity; however, they are limited to groups of no more than two (02) members

6. This call for expressions of interest is subject to the provisions of the Procurement Regulations for Borrowers Requesting Investment Project Financing (IPF), 2016 Edition, revised in November 2017, July 2018, November 2020, September 2023, and February 2025. Consultants are also informed that the provisions of paragraphs 3.14, 3.16, and 3.17 of Section III of the Procurement Regulations for Borrowers Requesting Investment Project Financing (IPF), 2016 Edition, revised in November 2017, July 2018, November 2020, September 2023, and February 2025, relating to the World Bank's rules on conflict of interest, are applicable

7. Interested Consultants may consult the terms of reference at the address below and on weekdays from 7:30 a.m. to 4:00 p.m.

8. Expressions of interest in two (02) copies, including one (01) original and one (01) copy, plus electronic copies (scanned files world version) must be submitted to the address below no later than October 28, 2025 at 9:00 a.m. UTC with the mention "Recruitment of a project manager (design office) for the carrying out of technical studies and monitoring-control" and to the following addresses: acomodb@gmail.com and coulibalyadj84@gmail.com for the rehabilitation work

9. The opening of the bids will take place immediately in the presence of candidates who wish to attend.

Address:
Secretariat of the Procurement Directorate of the Delegated Consulting and Project Management
Agency for Building and Urban Development (ACOMOD-BURKINA), BP 632 Ouagadougou CMS 10011, Tel: (+226) 25 40 79 07 Ouagadougou - Burkina Faso. Email : acomodb@gmail.com.

The Director General,

Diouma Gaston KARORE
Knight of the Burkinabe Order of Merit

[Disclaimer: The above information is machine translated. For precise details, refer to the original text below]

**AGENCE DE CONSEIL ET DE MAÎTRISE D'OUVRAGE DÉLÉGUÉE EN BATIMENT ET AMÉNAGEMENT
URBAIN (ACOMOD-BURKINA)**

Recrutement d'un maître d'œuvre (bureaux d'études) pour la réalisation des études techniques et du suivi-contrôle des travaux de réhabilitation et d'amélioration d'espaces verts publics à Bobo Dioulasso

Rectificatif du Quotidien n°4250 – Jeudi 16 octobre 2025, page 41 portant sur le timbre de l'avis

Avis à manifestation d'intérêt
N°2025-009/ACOMOD-BURKINA/DG/DPM du 10 Octobre 2025
N° DU FINANCEMENT Crédit IDA N°7413-BF
Référence STEP BF-PIU-PMDUVS-485290-CS-CQS

1. Le Gouvernement du Burkina Faso a obtenu de l'Association internationale de développement (IDA), des fonds (Crédit IDA N°7413-BF) pour le financement du Projet de Mobilité et de Développement Urbain des Villes Secondaires (PMDUVS) et a l'intention d'utiliser une partie du montant de ces fonds pour effectuer les paiements au titre du contrat pour lequel cet avis à manifestation d'intérêt est publié.

2. Les services de consultant (« Services ») comprennent des prestations des études techniques et le suivi contrôle des travaux de réhabilitation et d'amélioration d'espaces verts publics à Bobo Dioulasso et consisteront essentiellement :

- (i) à la production d'un dossier d'étude technique d'Avant-Projet Sommaire (APS) ;
- (ii) à la production d'un dossier d'étude technique d'avant-projet détaillé (APD) ;
- (iii) à assurer la totalité des tâches de surveillance sur le terrain et du contrôle technique de l'exécution des travaux de bâtiments ;
- (iv) aux contrôles géotechniques (réalisation des essais, etc.) et topographiques des travaux de bâtiments ;
- (v) au suivi de la mise en œuvre des mesures compensatrices environnementales et de sauvegardes sociales ;
- (vi) au contrôle administratif et financier (établissement des attachements contradictoires, vérification des décomptes, des rapports, etc.).

Le délai global d'exécution des prestations du Consultant est de douze (12) mois dont quatre (04) mois pour les études (tranche ferme) et huit (08) mois pour le suivi contrôle (tranche conditionnelle) dont deux mois étalés sur la période de garantie d'un an des travaux.

Le détail des Termes de Référence (TDRs) pour les prestations peut être obtenu à l'adresse indiquée ci-dessous :

Secrétariat de la Direction de la Passation des Marchés (DPM) de l'ACOMOD-BURKINA, B.P 632 Ouagadougou CMS 10 011, Tél : (+226) 25 40 79 07 Ouagadougou – Burkina Faso. Email : acomodb@gmail.com ; Sise Avenue de l'Europe Ouagadougou, 1^{er} étage ; du lundi au jeudi de 07h30 mn à 12h30 mn et de 13h à 16h et le vendredi de 07h30 mn à 12h30 mn et de 13h30 mn à 16h30 mn.

3. Le Directeur Général de l'Agence de Conseil et de Maîtrise d'Ouvrage Délégée en bâtiment et aménagement Urbain (ACOMOD-BURKINA), agissant en tant qu'Agence partenaire pour le compte de l'Unité de Gestion du Projet de Mobilité et de Développement Urbain des Villes Secondaires (PMDUVS)) invite les firmes de consultants (« Consultants ») éligibles à manifester leur intérêt à fournir les services décrits ci-dessus en fournissant les informations pertinentes indiquant qu'ils sont qualifiés pour exécuter les prestations demandées (la nature des activités du candidat et le nombre d'années d'expérience, les qualifications du candidat dans le domaine des prestations et notamment les références concernant l'exécution de missions similaires exécutées, l'organisation technique et managériale du candidat, les qualifications générales et le nombre de personnels professionnels permanent, le récépissé de déclaration d'existence à jour).

Les critères techniques d'évaluation et de sélection se présentent comme suit :

Critères	Notes
1. Nature des activités du candidat en relation avec le domaine des prestations : Le candidat devra justifier de sa qualification dans les domaines : études architecturales, techniques et contrôle des travaux de réalisation d'infrastructures de bâtiments y compris la mise en œuvre des mesures environnementales et sociales, de sécurité, santé et d'hygiène, à travers les expériences et agréments techniques, inscription aux ordres du métier (architecture et ingénierie) ...	05 points
2. Nombre d'années d'expérience : - < 03 ans (5 points) - Entre 03 et 05ans (10 points) - > 05 ans (15 points)	15 points
3. Qualification du candidat dans le domaine des prestations similaires durant les cinq (05) dernières années (2020 à 2024), justifiées par la fourniture d'une copie des pages de garde et de signature des contrats enregistrés aux impôts et des attestations de bonne fin : Quatre (04) missions d'études architecturales et techniques d'infrastructures de bâtiments (05 points par mission) ; Deux (02) missions d'études architecturales et techniques en aménagement d'espaces verts (05 points par mission) ; Quatre (04) missions de suivi-contrôle des travaux de bâtiments (05 points par mission) ; Deux (02) missions de suivi-contrôle des travaux d'aménagement d'espaces verts (05 points par mission). NB : Seul les références d'un montant supérieur ou égal à trente-cinq millions (35 000 000) FCFA seront considérées et aucune référence ne sera comptabilisée plus d'une (01) fois dans les missions décrites aux points i à iv.	60 points

4. Organisation technique et manageriale du cabinet : Note de présentation du candidat : 8 points Organigramme : 7 points Définition des postes : 5 points	20 points
Total	100 points

4. Un consultant sera sélectionné conformément à la méthode de « Qualification des Consultants (QC) » en accord avec le Règlement de Passation des Marchés pour les Emprunteurs sollicitant le Financement de Projets d'Investissement (FPI) de la Banque mondiale de Juillet 2016 mis à jour en novembre 2017, août 2018, novembre 2020, septembre 2023 et février 2025.

5. Les consultants peuvent s'associer pour renforcer leur capacité ; toutefois en se limitant à des groupements de deux (02) membres au plus.

6. Le présent avis à manifestation d'intérêt est soumis aux dispositions du règlement de Passation des Marchés pour les Emprunteurs sollicitant le Financement de Projets d'Investissement (FPI) », Edition 2016, révisé en novembre 2017, juillet 2018, novembre 2020, Septembre 2023 et février 2025. Aussi, il est porté à l'attention des consultants que les dispositions des paragraphes 3.14, 3.16, et 3.17 de la Section III du Règlement de Passation des Marchés pour les Emprunteurs sollicitant le Financement de Projets d'Investissement (FPI) », Edition 2016, révisé en novembre 2017, juillet 2018, novembre 2020, septembre 2023 et février 2025, relatifs aux règles de la Banque mondiale en matière de conflit d'intérêts sont applicables.

7. Les Consultants intéressés peuvent consulter les termes de référence à l'adresse ci-dessous et aux jours ouvrables de 07 heures 30 minutes à 16 heures 00.

8. Les manifestations d'intérêt en deux (02) exemplaires dont un (01) original et une (01) copie, plus les copies électroniques (fichiers scannés+ version word) doivent être déposées à l'adresse ci-dessous au plus tard le 28 Octobre 2025 à 09 heures 00 mn TU avec la mention « **Recrutement d'un maître d'œuvre (bureaux d'études) pour la réalisation des études techniques et du suivi-contrôle des travaux de réhabilitation et d'amélioration d'espaces verts publics à Bobo Dioulasso** ». Les consultants ont la possibilité de soumettre par courriel leur dossier aux adresses suivantes : Email : acomodb@gmail.com et coulibaalyadi84@gmail.com.

9. L'ouverture des plis sera faite immédiatement en présence des candidats qui souhaitent y assister.

Adresse :

Secrétariat de la Direction de la Passation des Marchés de l'Agence de Conseil et de Maîtrise d'Ouvrage Délégée en bâtiment et aménagement urbain (ACOMOD-BURKINA), BP 632 Ouagadougou CMS 10 011, Tél : (+226) 25 40 79 07 Ouagadougou – Burkina Faso. Email : acomodb@gmail.com.

Le Directeur Général,

Diodama Gaston KABORE
Chevalier de l'Ordre de Mérite Burkinabè